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Vážený otče Ladislave Nosku, drazí otcové, jáhni a řeholní sestry, milí diecézní 
organizátoři a animátoři, milí bratři a sestry v Kristu. 

Milí senioři, milí stařečkové, dědečkové a babičky. Jsem jedním z vás – je mi 
šedesát sedm let. Máme tedy stejný slovník stárnutí. 

Když překročíme šedesátku, naše myšlení se stává křehkým a my zranitelnými. 
To všechno dobře víme a nepotřebujeme, aby nám to říkal nějaký učitel. Náš 
pohyb se stává pomalejším a pozornějším. Mnohokrát se zamyslíme, než na 
něco odpovíme. Ne proto, že bychom nevěděli, co říct, ale protože chceme být 
opatrní.

V našem věku řešíme závažnější otázky, protože víme, že život je krátký. Naše 
mentální kapacita je snížená, velmi snadno zapomínáme. Naše zdraví je 
chatrné. Jsme nervózní, když se cítíme nejistí. 

V našem věku potřebujeme slova povzbuzení pro naši citovou pohodu. 
S přibývajícím věkem často dochází k fyzickým, emocionálním a duševním 
změnám, kvůli kterým se můžeme cítit izolovaní, osamělí a sklíčení. Proto je 
tento typ poutě velmi dobrý. Kdo ji uspořádal, je hoden Božího požehnání. 
Jsem rád, že tolik z vás přišlo strávit duchovní chvíle na toto svaté místo. Ať je 
tento den pro vás všechny požehnaný.

Jako o seniory se o nás mnoho lidí velkoryse stará; neměli bychom zapomínat 
oceňovat jejich laskavost. Není to pro ně snadné. Čas od času jim musíme dát 
najevo, že si vážíme jejich trpělivosti a přítomnosti.

Jako senioři bychom měli být inspirací pro místní komunitu. Naše moudrost 
a životní zkušenosti slouží jako cenné poučení pro mladší generace. Ostatní 
k nám vzhlížejí jako ke vzorům. Ti z vás, kteří mají vnoučata, vědí, že vás 
potřebují pro základní vzdělání. Někdy se stáváte chůvou pro děti svých dcer, 
které musí chodit do práce. Děti mají své prarodiče rády, protože od nich 
dostávají hezké dárky a dobrá slova.



Senioři potřebují zůstat ve spojení. Pokud můžete používat mobilní telefon, 
použijte ho a spojte se se svými přáteli, členy rodiny.

Váš vliv je ve společnosti významný. Pamatujte, že senioři hrají zásadní roli při 
utváření našich komunit a poskytují vedení dalším generacím. Máte mnoho 
moudrosti a zkušeností, o které se můžete podělit s ostatními. Zůstaňte tedy 
otevření; nebojte se moderních technologií. Přijímejte nové myšlenky 
a přizpůsobujte se měnící se době, přičemž si zachovejte své základní hodnoty. 
Velmi důležité je dbát na to, co jíte. Vyživujte své tělo plnohodnotnými jídly.

Nezapomínejte na duchovní hodnoty; pokračujte v dobrém. Odpusťte všem, 
kteří vás urazili. Pravidelně přijímejte svátosti; pokud jste nemocní, požádejte 
kněze nebo jiné církevní asistenty, aby přišli a přinesli svatou eucharistii. 
Udržujte si pokoj s Bohem.

Dnes slavíme svátek Krista, všeobecného velekněze. V Listu Židům se 
setkáváme s dvojím kněžstvím. 

Dřívější kněžství bylo materiální, s fyzickými ozdobami, stánky a rituálními 
oběťmi. Naproti tomu nový řád kněžství je duchovní, sKristem jako veleknězem. 
Každý pokřtěný člověk se podílí na společném Kristově kněžství; někteří lidé 
jsou pak povoláni k účasti na služebném kněžství.

Kristus jako velekněz přinesl duchovní oběť. Neobětoval kozly ani telata. 
Obětoval sám sebe. Jeho oběť byla duchovní, nikoli viditelná jako Áronovy 
hmotné oběti. Podobně i my křesťané přinášíme svá těla jako duchovní oběti.

Kristova oběť na kříži nebyla ozdobena hedvábím a zlatem, ale božskými 
ctnostmi. 

Kristus jako kněz je prostředníkem apřímluvcem. Kristus je prostředníkem nové 
smlouvy. Svým věčným kněžstvím očišťuje naše svědomí, vykupuje nás 
a přimlouvá se za lidstvo u Otce.

Ježíš je vzorem pro nás věřící a zejména pro duchovenstvo, přičemž kněží 
jednají v osobě Krista. Musíme se modlit, aby se kněží více podobali Kristu, 
soucitnému a důvěryhodnému veleknězi, který se stále živě přimlouvá 
za lidstvo u Otce.

Modleme se dnes za všechny služebné kněze, aby při službě Bohu a jeho lidu 
napodobovali Kristův soucit a důvěryhodnost. Kéž vám věčný Velekněz 
požehná ve jménu Otce i Syna i Ducha svatého. Amen.


